



**UNIT KOMUNIKASI KORPORAT  
JABATAN PERIKANAN MALAYSIA  
BERITA PERIKANAN HARI INI**

**08 Mac 2023  
15 Sya'ban 1444H**

SENARAI AKHBAR	TAJUK
Utusan Malaysia	• Nelayan gesa 'halalkan' aktiviti tangkapan siput retak seribu
Berita Harian	•
Harian Metro	•
Kosmo !	• Pemilik bot nelayan tiada lesen gaji PATI ditahan
Sinar Harian	•
The Star (Sunday Star)	•
New Straits Time	•
Nanyang Siang Pau	•
Malaysia Gazette	•
Harakah	•
Malaysiakini	•
Bernama	•
Borneo Post (KK)	•
Guan Ming Daily	•
Sabah Media	•

UTUSAN MALAYSIA	KOSMO!	THE STAR	NANYANG SIANG PAU	MUKA SURAT	TARIKH
BERITA HARIAN	SINAR HARIAN	THE SUN	ORIENTAL DAILY		
HARIAN METRO	NEW STRAITS TIMES	THE MALAY MAIL	PELBAGAI		
KATEGORI LIPUTAN: POSITIF		NEGATIF	NEUTRAL	29	8/3/2023

Nilai hasil tangkapan siput cecah RM27 juta setahun

# Nelayan gesa 'halalkan' aktiviti tangkapan siput retak seribu

## EKSKLUSIF

Oleh MOHD. HAFIZ ABD. MUTALIB  
hafiz.mutalib@mediamula.com.my

**KANGAR:** Hasil daripada kegiatan menangguk siput retak seribu oleh nelayan negeri ini di perairan Kuala Perlis di sini mampu mencecah sehingga 40 sehingga 50 tan metrik dengan nilai mencecah RM75,000 sehari atau RM2.25 juta dalam tempoh sebulan.

Jika setahun, nilai hasil tangkapan dikatakan boleh mencecah sehingga RM27 juta di sebalik aktiviti penangkapan siput tersebut diarahkan oleh Jabatan Perikanan.

Justeru, kira-kira 200 nelayan di negeri ini menggesa agar Jabatan Perikanan 'menghalalkan' aktiviti tersebut atau sekurang-kurangnya mengeluarkan permit kepada mereka bagi melakukan kegiatan berkenaan di sebalik hasil laut seperti ikan, udang, ketam dan sebagainya yang semakin merosot.

Dalam masa sama, mereka juga meminta kerajaan negeri campur tangan dan menjadi pengantara dengan Jabatan Perikanan agar ak-



**NELAYAN** mengasingkan hasil tangkapan siput retak seribu yang mampu menjana pendapatan di sebalik hasil laut seperti ikan yang semakin berkurangan di Kuala Perlis semalam. —UTUSAN/MOHD. HAFIZ ABD. MUTALIB

tiviti tersebut dibenarkan sekali gus membantu nelayan menjaga pendapatan tanpa perlu berasa takut dikenakan tindakan atau hasil berkenaan dirampas oleh pihak berkuasa.

Bercakap kepada *Utusan Malaysia*, seorang nelayan, Mohd.

Azhad Mohd. Asyraf, 51, berkata, sehari, dalam tempoh dua atau tiga jam, dia mampu memperoleh hasil tangkapan sehingga 700 kilogram siput retak seribu.

Katanya yang sudah lebih 30 tahun sebagai nelayan di sini, harga siput berkenaan dijual sekitar

RM1.50 sekilogram dengan pendapatan pula lebih RM700 sehari.

Selain itu, katanya, penduduk setempat juga boleh menjana pendapatan dengan mengambil upah untuk kerja-kerja mengasingkan siput ini.

"Pihak Jabatan Perikanan per-

lu melihat aktiviti tersebut dalam aspek positif dengan tidak lagi mengharamkan tangkapan tersebut. Jika tidak mengeluarkan lesen sekali pun, mereka boleh mengeluarkan permit kepada nelayan-nelayan ini menangkap siput tersebut atau mengenakan syarat-syarat tertentu.

"Selain itu, mereka (pihak jabatan) juga boleh melaksanakan prosedur-prosedur tertentu untuk aktiviti penangkapan siput ini seperti penjadualan tangkapan, kawasan atau zon tertentu dan sebagainya.

"Jika melaksanakan tindakan penguatkuasaan sekali pun, para nelayan tetap juga menangkap siput ini kerana ia mampu membantu menjaga pendapatan kami ketika hasil laut seperti ikan sudah semakin berkurangan sejak kebelakangan ini," katanya.

Seorang lagi nelayan, Mohd. Ropi Ali, 48, berkata, kebanyakan nelayan ketika ini sudah beralih kepada aktiviti tangkapan siput memandangkan hasil laut seperti ikan, ketam, udang dan sotong sudah berkurangan.

Katanya, Jabatan Perikanan perlu mengkaji semula pengharuman tangkapan siput retak seribu itu memandangkan dalam tempoh tertentu siput berkenaan juga akan mati.

## 'Sampai bila biar nelayan cari rezeki dalam ketakutan'

**KANGAR:** Kerajaan negeri diminta campur tangan dan berbincang dengan Jabatan Perikanan bagi mencari jalan membenarkan nelayan negeri ini mencari rezeki menangguk siput retak seribu di perairan Kuala Perlis di sini.

Ahli Dewan Undangan Negeri (ADUN) Kuala Perlis, Abu Bakar Hamzah berkata, sampai bila mahu dibiarkan nelayan sentiasa berada dalam ketakutan setiap kali melakukan aktiviti tersebut bagi menjaga pendapatan harian.

Katanya, beliau juga akan memanjangkan isu berkenaan kepada kerajaan negeri agar satu kaedah terbaik dicapai dalam membantu nelayan-nelayan di Kuala Perlis ini.

"Kita cadangkan agar pihak berkaitan kaji balik sama ada memberikan permit kepada nelayan-nelayan melakukan aktiviti menangguk siput atau melaksanakan tangkapan berjadual.

"Jika tidak benarkan nelayan ini tangkap (siput) sekali pun, orang luar (nelayan luar) tetap datang menceroboh menangkap siput ini. Sebaik-baiknya benarkan nelayan negeri ini menangkap siput di perairan Kuala Perlis ini.

"Sampai bila nak biar nelayan berada dalam ketakutan setiap kali keluar menangguk siput ini sedangkan mereka mencari rezeki," katanya kepada *Utusan Malaysia* selepas mengadakan pertemuan bersama nelayan di

Kampung Tanah Baru, Kuala Perlis di sini, semalam.

Dalam pertemuan bersama kira-kira 100 nelayan itu, mereka juga mengesakan agar Jabatan Perikanan membenarkan aktiviti menangguk siput retak seribu di perairan Kuala Perlis ini.

Tambah Abu Bakar, beliau akan terus membawa isu berkaitan nasib nelayan Kuala Perlis ini dalam sesi sidang Dewan Undangan Negeri (DUN) pertengahan Mac depan bagi mendapat perhatian daripada kerajaan negeri.

Katanya, isu berkenaan bukan perkara baharu sebaliknya sudah lama berlarutan yang sepatutnya diberikan perhatian dalam membela nasib nelayan di Kuala Perlis.



**ABU Bakar Hamzah** (kanan, berdiri) mengadakan pertemuan bersama para nelayan yang menggesa aktiviti menangkap siput dibenarkan di Kampung Tanah Baru, Kuala Perlis, Kangar, semalam.

UTUSAN MALAYSIA		KOSMO!	/	THE STAR		NANYANG SIANG PAU		MUKA SURAT	TARIKH
BERITA HARIAN		SINAR HARIAN		THE SUN		ORIENTAL DAILY			
HARIAN METRO		NEW STRAITS TIMES		THE MALAY MAIL		PELBAGAI			
KATEGORI LIPUTAN: POSITIF			NEGATIF		NEUTRAL			16	8/3/2029

## Pemilik bot nelayan tiada lesen gaji PATI ditahan

**GEORGE TOWN** – Maritim Malaysia (APMM) Pulau Pinang menahan dua bot nelayan tempatan kerana disyaki tidak mempunyai lesen yang sah termasuk melanggar syarat mengagajikan pendatang asing tanpa izin (PATI) kelmarin.

Pengarah Maritim Negeri, Kepten Maritim Abd Razak Mohamed berkata, penahanan itu dilakukan semasa rondaan rutin Op Pertiwi dan Op Tanjung di sekitar perairan Pulau Kendi di sini kira-kira pukul 10.41 pagi dan pukul 10.20 malam.

Menurutnya, tangkapan pertama dijalankan selepas pemeriksaan ke atas bot nelayan tempatan kelas C di kedudukan 30 kilometer barat daya Pulau Kendi.

"Bot yang berpangkalan di Bagan Hutan Melintang, Perak telah dikendalikan seorang tekong dan dua kru warga Thailand serta seorang kru warga Myanmar berumur antara 23 hingga 63 tahun.

"Dua kru bot ini gagal mempamerkan dokumen pengenalan diri yang sah, manakala pemiliknya didapati menggaji-

kan kru warga asing," katanya dalam kenyataan di sini semalam.

Beliau memberitahu, mereka disyaki melakukan kesalahan di bawah Akta Imigresen 1959/63 dan Akta Perikanan 1985 kerana melanggar syarat lesen iaitu pemilik bot menggunakan warga asing tanpa kebenaran Ketua Pengarah Jabatan Perikanan Malaysia.

Dalam pada itu, katanya, bot nelayan kedua yang berpangkalan di Jeti Teluk Kumbar ditahan pada kedudukan 1.12 kilometer tenggara Gertak Sahgul.

"Bot ini dikendalikan empat kru warga tempatan berumur antara 18 hingga 51 tahun. Mereka gagal mempamerkan lesen dan bot tidak diusahakan sendiri pemiliknya," ujarnya kes disiasat di bawah Akta Perikanan 1985.

Tambahnya, kedua-dua bot beserta kru ditahan bersama 550 kilogram hasil laut dan kemudiannya dibawa ke Jeti Limbungan Batu Maung serta jeti Pasukan Polis Marin (PPM) Batu Uban untuk tindakan lanjut.



**BOT** beserta kru warga asing ditahan di peraliran Pulau Kendi, Pulau Pinang semalam.